
bij de motie op stuk nr. 14 van de
heer Apostolou over de door
overheden gesubsidieerde organisa-
ties. Er worden een paar voorbeel-
den genoemd. De tekst van de motie
is niet erg duidelijk. Welke organisa-
ties zijn het nu precies? Hoe kan er
gesproken worden van ’’dienen te
stellen’’ en dat men tot afspraken
moet komen? Ik verwijs daarbij naar
de vraag van de heer Van Middel-
koop. Hieraan ligt een veronderstel-
ling over een relatie ten grondslag
waar ik kortheidshalve niet in zal
treden. Deze roept wel vragen op.
Ik vraag mij af ik niet tegemoet

kan komen aan de intentie van de
heer Apostolou en de mede-
indieners. Ik zeg toe dat, zodra de
wet na behandeling in de Eerste
Kamer het Staatsblad heeft bereikt
en de fase van implementatie
aanbreekt, ik bereid ben om daartoe
geı̈nteresseerde organisaties uit te
nodigen om met mij van gedachten
te wisselen over de vraag hoe ieder
vanuit de eigen verantwoordelijkheid
een maximale bijdrage kan leveren
aan de tenuitvoerlegging van de wet.
Ik wil dat graag toezeggen. Dat is
voor alle organisaties die zich willen
melden bij dezen helder gezegd. Dit
zal rond het genoemde tijdstip
kunnen geschieden.

De heer Apostolou (PvdA): Ik
begrijp heel goed wat de minister
zegt. Ik wil dat overleg afwachten. Ik
wil de motie tot die tijd aanhouden.

De voorzitter: Op verzoek van de
heer Apostolou stel ik voor, zijn
motie (25369, nr. 14) van de agenda
af te voeren.

Daartoe wordt besloten.

Minister Melkert: De motie op stuk
nr. 15 van de heer Apostolou vraagt
om per vakdepartement een
actieplan op te stellen. De interruptie
van mevrouw Doelman-Pel gaf al
aan dat de regering doende is om dit
voor te bereiden. Ik heb ook een
toezegging gedaan over de
rapportage hiervan. Ik kan mij
overigens best voorstellen dat de
heer Apostolou vervolgens zegt dat
het niet voldoende is. Hij wil geen
rooskleurig vooruitzicht brengen dat
het allemaal als een trein loopt. Het
is een weerbarstige en moeilijke
materie. Er moet hard aan getrokken
worden. Ik doe de heer Apostolou de
suggestie om de motie aan te
houden. Dat heeft een dubbele

functie: de motie is er wel, maar niet
in formele zin. Wij kunnen dus door
met het proces en weten tegelijker-
tijd dat wij zullen worden aangespro-
ken als het resultaat in de ogen van
de heer Apostolou en de zijnen
onvoldoende zal zijn.

De heer Apostolou (PvdA): Ik ben
het met de minister eens. Ik wil
graag ook deze motie aanhouden.

De voorzitter: Op verzoek van de
heer Apostolou stel ik voor, zijn
motie (25369, nr. 15) van de agenda
af te voeren.

Daartoe wordt besloten.

Minister Melkert: Voorzitter! Over
het onderwerp van de motie op stuk
nr. 16 van de heer Rabbae, contract
compliance, heb ik al iets gezegd. Ik
hoopte dat de heer Rabbae, die met
zijn fractie al heel lang op het
standpunt staat dat er veel meer aan
contract compliance zou moeten
worden gedaan, nu zou constateren
dat er toch enige beweging in zit.
Wat er gegarandeerd gebeurt als
deze motie wordt aangenomen, is
dat die beweging abrupt tot stilstand
komt. Ik behoef de heer Rabbae niet
uit te leggen hoe dit maatschappelijk
in elkaar zit. Ik doe een beroep op
hem om heel praktisch naar de
effectiviteit van ons opereren te
kijken.

De heer Rabbae (GroenLinks): U zegt
dit toch niet omdat de motie van
GroenLinks afkomstig is?

Minister Melkert: Neen, absoluut
niet. Ik vind het een heel goed idee.

De heer Rabbae (GroenLinks): Ik zal
deze motie handhaven. Sneuvelen
voor een goed doel, is ook goed.

Minister Melkert: Dan raad ik de
Kamer aan om dat dan maar te doen
geschieden. Overigens doel ik nu
natuurlijk niet op de heer Rabbae
persoonlijk.
Voorzitter! Het lijkt mij beter om

op de door de heer Bakker aange-
houden motie terug te komen als die
weer wordt opgevoerd.

De heer Bakker (D66): Voorzitter! Ik
heb deze motie inderdaad aangehou-
den, maar u wél verzocht haar weer
op te voeren bij de behandeling van
de begroting voor Sociale Zaken.

De voorzitter: Deze motie wordt in
het kader van die begrotings-
behandeling gereactiveerd.

Minister Melkert: Dan ben ik alvast
gewaarschuwd. Ik zal intussen
hierover met mijn collega van
Binnenlandse Zaken in contact
treden.
Voorzitter! Ik ben de heer Van der

Vlies erkentelijk voor het feit dat hij
nog even het woord heeft genomen.
Het is, gelet op de positie van zijn
fractie, interessant om te zien wat de
ontwikkeling is geweest sinds de
behandeling van de vorige wet. Met
die wet kon zijn fractie niet instem-
men. Ik ben er erkentelijk voor dat
ook zijn fractie wil bijdragen aan het
verbreden van het draagvlak voor de
nieuwe wet. Daarin is het grote
belang gelegen van de stap die wij
nu hopelijk kunnen gaan zetten.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

©

De voorzitter: De stemmingen met
betrekking tot dit wetsvoorstel zullen
nog heden plaatsvinden.
De stemmingslijst moet nog

gereed worden gemaakt. Alles wat
daarin nog aan verwarring zit, moet
eruit worden gehaald. Derhalve
schors ik de vergadering tot vijf uur,
waarna de regeling van de werk-
zaamheden aan de orde is, gevolgd
door de stemmingen.

De vergadering wordt van 16.40 uur
tot 17.00 uur geschorst.

©

De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Het Presidium heeft
de termijn waarbinnen de verslagen
omtrent de suppletore begrotingen,
samenhangende met de Najaarsnota
1997 moeten worden vastgesteld,
nader bepaald op dinsdag 9
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december te 12.00 uur. De beant-
woording van de vragen dient plaats
te vinden uiterlijk vrijdag 13
december. De plenaire behandeling
kan dan plaatsvinden in de laatste
vergaderweek voor het kerstreces.

Ik stel voor, de wetsvoorstellen
24817, Wijziging
Bestrijdingsmiddelenwet en 24701,
Initiatief-Remkes c.s. van de agenda
af te voeren.

Aangezien de toegezegde informatie
nog niet is ontvangen, stel ik voor,
de stemmingen inzake wetsvoorstel
25312, Privatisering NOB te
verplaatsen naar aanstaande
dinsdag.

Ik stel voor, toe te voegen aan de
agenda voor de volgende week:
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Les- en cursusgeldwet en van de Wet
tegemoetkoming studiekosten in
verband met het eerder laten ingaan
van de lesgeldplicht en met betaling
van het lesgeld in termijnen (25321)
(voortzetting van de beraadslaging);
- het wetsvoorstel Verklaring dat er
grond bestaat een voorstel in
overweging te nemen tot verande-
ring in de Grondwet van de
bepalingen inzake de onschendbaar-
heid van het brief-, telefoon- en
telegraafgeheim (25443);
- het wetsvoorstel Verklaring dat er
grond bestaat een voorstel in
overweging te nemen tot wijziging
van artikel 5 van de Grondwet in
verband met de invoering van een
opdracht aan de wetgever om regels
te stellen omtrent de behandeling
van verzoekschriften (25455);
- het wetsvoorstel Wijziging van de
Wet belastingen op milieugrondslag
in verband met uit het
Gemeenschapsrecht voortvloeiende
notificatieverplichtingen (25708).

Ik stel voor, te behandelen bij het
begin van de vergadering van
donderdag 4 december:
- de verslagen van de commissie
voor de Verzoekschriften (25702, nrs.
11 t/m 24).

Ik stel voor, dinsdag 2 december te
stemmen over:
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Ministerie van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij
(XIV) voor het jaar 1998 (25600-XIV);
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de

ontvangsten van het Landbouw-
Egalisatiefonds, Afdeling A, voor het
jaar 1998 (25600-B);

de moties begroting Landbouw, te
weten:
- de motie-Van Ardenne-van der
Hoeven over een nieuw
herstructureringsvoorstel voor de
varkenshouderij (25600-XIV, nr. 8);
- de motie-Woltjer c.s. over de
verhuur van melkquota (25600-XIV,
nr. 9);
- de motie-Woltjer c.s. over de
effecten van het Gemeenschappelijk
landbouwbeleid voor de Nederlandse
land- en tuinbouw (25600-XIV, nr. 10);
- de motie-M.B. Vos over biologische
zuivelproductie (25600-XIV, nr. 11);
- de motie-M.B. Vos over investeren
in groen (25600-XIV, nr. 12);
- de motie-M.B. Vos over de
huisvesting van kippen (25600-XIV,
nr. 13);
- de motie-Keur c.s. over Europese
hervormingsvoorstellen voor alle
marktsectoren (25600-XIV, nr. 14);
- de motie-Ter Veer c.s. over een
agentschap voor de veehouderij
(25600-XIV, nr. 15);
- de motie-Stellingwerf over een
starters overnamereserve (25600-XIV,
nr. 16);
- de motie-Stellingwerf over
ondersteuning van de afzet van de
biologische melkveehouderij
(25600-XIV, nr. 17);
- de motie-Stellingwerf over de
problemen bij het ’’verleasen’’ van
melkquota (25600-XIV, nr. 18);
- de motie-Van der Vlies over
verlaging van het BTW-tarief voor
biologisch geteelde producten
(25600-XIV, nr. 19);
- de motie-Van der Vlies over het
opstellen van een agrarische
hoofdstructuur (25600-XIV, nr. 20);

de moties Natuurbeleid, te weten:
- de motie-Meijer over de bijdrage
aan gemeenten voor de instandhou-
ding van bossen en natuurterreinen
(25600-XIV, nr. 25);
- de motie-Meijer over de rietmaai-
vergoeding (25600-XIV nr. 26);

de moties Visserij, te weten:
- de motie-Stellingwerf over
verlenging van de periode tussen
advisering door het ACFM en de
besluitvorming in de Europese Raad
(25600-XIV, nr. 35);
- de motie-Stellingwerf c.s. over
toetsing van de ACFM-adviezen
(25600-XIV, nr. 36);
- de motie-Van Waning over een

notitie over het Gemeenschappelijk
visserijbeleid na 2002 (25600-XIV, nr.
37);
- de motie-Van Waning over een
notitie over ’’target fishing mortali-
ties’’ (25600-XIV, nr. 38).

Tevens stel ik voor, dinsdag 2
december te stemmen over:
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Ministerie van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschap-
pen (VIII) voor het jaar 1998
(25600-VIII);

de moties Onderwijs, Cultuur en
Wetenschappen, te weten:
- de motie-Van de Camp over uitstel
van overheveling van onderzoeks-
middelen naar NWO (25600-VIII, nr.
26);
- de motie-Van de Camp/Stellingwerf
over studiefinancieringsrechten voor
MBO-gediplomeerden in het HBO
(25600-VIII, nr. 27);
- de motie-Van de Camp/Bremmer
over middelen ten behoeve van
klassenverkleining (25600-VIII, nr. 28);
- de motie-Van de Camp over
schoolmaatschappelijk werk op alle
scholen voor voortgezet onderwijs
(25600-VIII, nr. 29);
- de motie-Van de Camp c.s. over de
lestaak van de docent in het
voortgezet onderwijs (25600-VIII, nr.
30);
- de motie-Dijksma/Lambrechts over
de eenzijdigheid van het beroeps-
perspectief van leraren (25600-VIII,
nr. 32);
- de motie-Van Nieuwenhoven over
de BTW-verlaging voor podiumkun-
sten en de filmsector (25600-VIII, nr.
33);
- de motie-Van Nieuwenhoven over
instandhouding van de stoomtram
Hoorn-Medemblik (25600-VIII, nr. 34);
- de motie-Van Nieuwenhoven over
het openstellen van het Fonds
economische structuurversterking in
het kader van cultuurbehoud
(25600-VIII, nr. 35);
- de motie-Van Nieuwenhoven/Van
Heemskerck Pillis-Duvekot over de
fondsenstructuur voor kunst en
cultuur (25600-VIII, nr. 36);
- de motie-Rabbae c.s. over niet
doorgaan van de collegegeld-
verhoging (25600-VIII, nr. 37);
- de motie-Rabbae/Poppe over de
vervanging van WSF door WTS
(25600-VIII, nr. 38);
- de motie-Cornielje c.s. over het
leraarschap in de 21ste eeuw
(25600-VIII, nr. 40);
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- de motie-Cornielje c.s. over de
nieuwe leerwegen MAVO-VBO-VSO
(25600-VIII, nr. 41);
- de motie-Cornielje c.s. over
financiering van technocentra
(25600-VIII, nr. 42);
- de motie-Lambrechts/Cornielje over
de vijfjarenmaatregel VBO-MAVO
(25600-VIII, nr. 43);
- de motie-Lambrechts c.s. over
lesmodule en lesboek voor ’’zelfstan-
dig leren’’ (25600-VIII, nr. 44);
- de motie-Lambrechts/Dijksma over
de loonontwikkeling in de sector
Onderwijs en Wetenschappen
(25600-VIII, nr. 45);
- de motie-Jorritsma-van Oosten c.s.
over aanpassing van allochtone
instromende studenten (25600-VIII,
nr. 46);
- de motie-Van der Vlies c.s. over een
adequate implementatie van
beleidswijzigingen (25600-VIII, nr. 48);
- de motie-Poppe/Rabbae over het
werven van meer studenten voor de
opleiding tot leraar (25600-VIII, nr.
49);
- de motie-Poppe/Rabbae over
behoud van een gedeeltelijke lestaak
voor de schoolleiding (25600-VIII, nr.
50).

Ik stel voor, te behandelen in de
vergaderingen van 9, 10 en 11
december:
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Ministerie van
Buitenlandse Zaken (V) voor het jaar
1998 (exclusief Ontwikkelingssamen-
werking) (25600-V);
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Ministerie van
Buitenlandse Zaken (V) voor het jaar
1998 (deel Ontwikkelingssamenwer-
king) (25600-V);
- het wetsvoorstel Vaststelling van de
begroting van de uitgaven en de
ontvangsten van het Ministerie van
Defensie (X) voor het jaar 1998
(25600-X).

Ik stel voor, te behandelen in de
vergaderingen van 16, 17 en 18
december:
- de Najaarsnota; met maximum-
spreektijden van 15 minuten voor de
PvdA en het CDA, 12 minuten voor
de VVD, 10 minuten voor D66, 5
minuten voor de overige fracties, 2,5
minuut voor de groep-Nijpels en het
lid Hendriks;
- de suppletore begroting naar
aanleiding van de Najaarsnota;
- het debat inzake de Europese top;

met maximumspreektijden van 15
minuten voor de PvdA, het CDA en
de VVD, 13 minuten voor D66, 7
minuten voor GroenLinks, 5 minuten
voor de overige fracties, 2,5 minuut
voor de groep-Nijpels en het lid
Hendriks.

Overeenkomstig de voorstellen van
de voorzitter wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan
mevrouw Kamp.

Mevrouw Kamp (VVD): Voorzitter!
Wij hebben vanmiddag een overleg
gehad met de minister van Volksge-
zondheid over de EU-raad over
volksgezondheid van volgende week.
Mijn fractie vraagt om het verslag
van dit AO volgende week op de
agenda te zetten. Dat zou dinsdag
moeten, omdat de minister op 4
december naar de EU-raad gaat.

De voorzitter: Als dit de instem-
ming heeft van de vergadering, zoek
ik een plekje op de agenda van
aanstaande dinsdag.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan de
heer Marijnissen.

De heer Marijnissen (SP): Mijnheer
de voorzitter! De Ziekenfondsraad
heeft zich vandaag gebogen over een
concept dat handelt over de
knelpunten bij de eigen bijdrage. De
Kamer heeft daar al vaak over
gedebatteerd. Ik wil de regering
vragen zo snel mogelijk, als het kan
binnen enkele dagen, te reageren op
de suggesties die door de Zieken-
fondsraad zijn gedaan voor de
oplossing van die problemen.
Vanwaar dat verzoek om spoed? In

december zullen de ziekenfondsen en
de zorgverzekeraars de verzekerden
inlichten over hoe het verder moet
met de eigen bijdrage. De minister
heeft de Kamer toegezegd nog over
de eigen bijdrage met elkaar te
spreken. Ook de PvdA-fractie heeft
bijzondere belangstelling getoond
voor dit advies van de Ziekenfonds-
raad. Kort en goed, ik vraag de
minister de Kamer zo spoedig
mogelijk te laten weten wat haar
reactie is op de suggesties van de
Ziekenfondsraad.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenogram van dit deel van de

vergadering door te geleiden naar
het kabinet.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Het woord is aan
mevrouw Van Ardenne-van der
Hoeven.

Mevrouw Van Ardenne-van der
Hoeven (CDA): Voorzitter! Vanmor-
gen bleek uit de Volkskrant dat
volgende week in Brussel de
donorconferentie wordt gehouden
over de hervatting van de hulp aan
de republiek Kongo. De
VN-mensenrechtencommissie wordt
de toegang niet meer geweigerd om
het werk te kunnen doen in de
gebieden in Oost-Zaı̈re. Er zijn
indertijd in Europees verband nadere
condities gesteld aan die hulp. Wij
zouden graag zo spoedig mogelijk,
als het kan nog voor de conferentie,
van de regering willen vernemen wat
haar inzet is bij de hervatting van de
hulp en het vasthouden aan de
garanties die door de Kongolese
regering moeten worden gegeven.

De voorzitter: Ik stel voor, het
stenogram van dit deel van de
vergadering door te geleiden naar
het kabinet.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Ik verzoek de leden
hun plaatsen in te nemen en stil te
zijn. Ik verzoek tevens om de hand
duidelijk op te steken bij de
stemmingen, want daar mankeert het
wel eens aan.
Voordat wij gaan stemmen, zou ik

allen zeer willen danken voor de
manier waarop wij de afgelopen
week hebben gewerkt. Er is
ontzaglijk veel werk verzet en een
hoge graad van discipline ontwik-
keld. Ik zou bijna zeggen dat wij
onszelf ten voorbeeld zijn geweest.

Aan de orde zijn de stemmingen in
verband met het wetsvoorstel Het
verschaffen van een wettelijke
basis voor uitkeringen en
subsidies op de terreinen van
maatschappelijke opvang en
verslavingsbeleid (25397)

(Zie vergadering van 25 november
1997.)

De voorzitter: Ik deel mede, dat de
op stuk nr. 7 voorkomende
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